

EEX EU ETS2 futures launched with first-day trade

The European Energy Exchange (EEX), in cooperation with IncubEx, has launched the new futures contracts related to the EU Emissions Trading System 2 (EU ETS2), enabling companies to hedge their exposure well ahead of the start of the ETS2 primary auction.

The first trade concluded on the first day of availability, between Macquarie and CFP Energy, brokered by Tradition.

Patrick Rodzki, Vice President within Macquarie's Commodities and Global Markets business, comments: *"Macquarie is pleased to have participated in the first trade of EU ETS 2 futures on the European Energy Exchange. This milestone reflects our commitment to supporting clients by using our expertise to help them navigate the EU ETS 2 scheme. With our global experience in environmental markets, we assist clients in managing risks and identifying opportunities within this important sector."*

Tim Atkinson, Head of Carbon at CFP Energy, comments: *"CFP Energy, an award-winning specialist in risk management solutions, is proud to have participated in the first EEX-hosted trade in the new ETS2 carbon market. While still in its early stages, the development of this market is vital — enabling us to support fuel suppliers and end users with robust compliance and risk management strategies under this emerging scheme. This milestone represents a significant step forward for CFP Energy, building on more than 15 years of active involvement and proven expertise in the EU ETS and broader carbon markets."*

John Molloy, Head of Environmental Products at Tradition Energy and Commodities, comments: *"We are delighted to have brokered the first ever ETS2 EEX Cleared trade, vintage Dec 2028, and look forward to developing and supporting further opportunities in this trading space."*

Alex Lewis, Managing Director at Tradition Energy and Commodities, adds: *"This supports our commitment in the ongoing development of the Carbon Market and we are pleased to remain at the forefront as it continues to further evolve."*

The EU Emissions Trading System 2 (EU ETS2) is expected to become fully operational in January 2027 to include emissions from buildings and road transport as well as additional sectors.

The new contract suite by EEX comprises December and April maturities for the first three years of the new scheme, with the first expiry of December 2027.

The EEX EU ETS2 futures contracts are available through order book trading as well as trade registration.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers and partners. As part of EEX Group, it serves international power, natural gas, environmental, freight and agricultural markets, and provides data, reporting and registry services. EEX is an enabler of the energy transition and decarbonisation, advancing renewables integration through dedicated products and services, including those related to guarantees of origin. More information: www.eex.com

IncubEx works with partners and stakeholders to design and develop new financial products, markets and trading solutions in global environmental, climate risk, and related commodity markets. The company collaborates with the European Energy Exchange (EEX) and its U.S. subsidiary, Nodal Exchange on listed environmental products and operates The Voluntary Climate Marketplace (TVCM). IncubEx, a privately held company founded in 2016 with offices in Chicago and London, is uniquely positioned to capture these opportunities globally. For more information, please visit <https://theincubex.com/>.

CONTACT

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com

More information:

www.eex.com
www.eex-group.com

EEX EU ETS2-Futures mit Geschäft am ersten Handelstag gestartet

Die European Energy Exchange (EEX) bietet seit dem 7. Juli in Zusammenarbeit mit IncubEx neue Futures-Kontrakte für das EU-Emissionshandelssystem 2 (EU ETS 2) an und ermöglicht Teilnehmern damit die Risikoabsicherung bereits vor dem Beginn der ETS2-Primärauktion.

Das erste Handelsgeschäft wurde am ersten Handelstag zwischen den Teilnehmern Macquarie und CFP Energy abgeschlossen, vermittelt durch den Broker Tradition.

Patrick Rodzki, Vizepräsident im Geschäftsbereich Commodities and Global Markets bei Macquarie, kommentiert: „Wir freuen uns, am ersten Handelsgeschäft mit EU ETS 2-Futures an der EEX beteiligt gewesen zu sein. Dieser Meilenstein unterstreicht unser Engagement, Kunden mit unserer Expertise im EU ETS 2-System zu unterstützen. Mit unserer globalen Erfahrung in den Umweltmärkten unterstützen wir unsere Kunden beim Risikomanagement und der Identifizierung von Chancen in diesem wichtigen Sektor.“

Tim Atkinson, Head of Carbon bei CFP Energy, kommentiert: „CFP Energy, ein preisgekrönter Spezialist für Risikomanagementlösungen, ist stolz darauf, beim ersten Handelsgeschäft im neuen EEX ETS2-Markt dabei zu sein. Obwohl sich dieser Markt noch in der Anfangsphase befindet, ist seine Entwicklung von entscheidender Bedeutung und ermöglicht es uns, Kraftstofflieferanten und Endverbraucher im Rahmen dieses neuen Systems mit robusten Compliance- und Risikomanagementstrategien zu unterstützen. Dieser Meilenstein stellt einen bedeutenden Fortschritt für CFP Energy dar und baut auf über 15 Jahren aktiver Beteiligung und ausgewiesener Expertise im EU ETS und den breiteren Kohlenstoffmärkten auf.“

John Molloy, Head of Environmental Products bei Tradition Energy and Commodities, kommentiert: „Wir freuen uns sehr, das erste geclarte ETS 2 Handelsgeschäft (mit Lieferung im Dezember 2028) an der EEX vermittelt zu haben und freuen uns darauf, weitere Möglichkeiten in diesem Handelsbereich zu entwickeln und zu unterstützen.“

Alex Lewis, Geschäftsführer von Tradition Energy and Commodities, ergänzt: „Dies unterstreicht unser Engagement für die kontinuierliche Weiterentwicklung des Emissionshandelssystems und wir freuen uns, auch weiterhin an der Spitze dieser Entwicklung zu stehen.“

Das EU-Emissionshandelssystem 2 (EU ETS2) soll voraussichtlich im Januar 2027 vollständig starten und Emissionen aus Gebäuden, Straßenverkehr und weiteren Sektoren abdecken.

Die neuen EEX-Futures für das EU ETS 2 umfassen Fälligkeiten im Dezember und April für die ersten drei Jahre des neuen Systems. Die erste Laufzeit endet im Dezember 2027.

Die EEX EU ETS2-Futures sind sowohl im Orderbuchhandel sowie auch als Trade Registration verfügbar.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com/de/>

IncubEx arbeitet mit Partnern und Interessenvertretern zusammen, um neue Finanzprodukte, Märkte und Handelslösungen für globale Umwelt- und Klimarisiken und damit verbundene Rohstoffmärkte zu entwerfen und zu entwickeln. Das Unternehmen arbeitet mit der European Energy Exchange (EEX) und ihrer US-Tochter Nodal Exchange an börsennotierten Umweltprodukten zusammen und betreibt den Voluntary Climate Marketplace (TVCM). IncubEx, ein 2016 gegründetes privates Unternehmen mit Niederlassungen in Chicago und London, ist einzigartig positioniert, um diese Chancen weltweit zu nutzen. Für weitere Informationen besuchen Sie bitte <https://theincubex.com/>.